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Milí sousedé, 
máme za sebou 6 měsíců práce 
nově složeného zastupitelstva v na-
šich obcích. Během této doby jsme 
řešili provozní věci obce jako napří-
klad ceny odpadů, ceny vodného 
a  stočného, sestavování rozpočtu 
na rok 2023 a spousty dalších věcí. 

Nyní se ovšem chceme dívat smě-
rem kupředu. Usilovně pracujeme 
ve spolupráci s  dotační firmou 
na přípravě dotace k  rekonstruk-
ci veřejného osvětlení, od které si 
slibujeme nejen vyřešení častých 
výpadků v  našich obcích, ale i  fi-
nanční úsporu za energie. Nejedná 
se ovšem o  jediný dotační záměr, 
který chceme realizovat. V  sou-
časné době probíhá vyhodnocení 
možností dotačních záměrů, které 
by byly přínosem pro naše občany. 
S veškerými dotačními záměry bu-
dete v dohledné době seznámeni. 

Začali jsme také řešit problemati-
ku dopravní bezpečnosti na hlav-
ním tahu č. 320, který prochází 
všemi obcemi. Jednou z  prvních 
věcí, která bude brzy realizována, 
je obnovení nátěru přechodů a ná-
pisů na této komunikaci. Také zde 
uvažujeme o prvcích pro zklidnění 
dopravy, a tím pádem zvýšení bez-
pečnosti nás občanů. 

Během již tradiční jarní brigády, 
která se koná 15. dubna, opět spo-
lečně uklidíme naše vesnice. Přijď-
te udělat něco dobrého pro hezké 
a spokojené žití nás všech.

Závěrem se ještě jednou vrátíme 
do nedávné minulosti. V  pondělí
4. dubna 2023 došlo na zasedání za-
stupitelstva k  odvolání Ing. Radky 
Kučerové z  funkce starostky obce. 
Po ukončení zasedání se svého 
mandátu vzdal Pavel Tippl. Zastu-
pitelstvo nyní pracuje na novém 
plánu vedení obce. Brzy vás bude-
me informovat. 

S přáním hezkých jarních dnů

Jaroslav Švehla
místostarosta

Masopustní průvod
Dne 25. února 2023 jsme i  přes nepřízeň po-
časí vyrazili na průvod vesnicemi v  dobré ná-
ladě. Starostka nejprve předala klíč maškarám 
a  popřála jim šťastný návrat a  pohodový prů-
běh akce. Fanda Čápů hrál na harmoniku, jezdil 
v  golfovém vozíku, který nám zapůjčil OAKS 
i  se šoférem. Moc děkujeme všem hospodyň-
kám, které nám připravily občerstvení a zatan-
covaly si s medvědem, hejkalem, kominíkem či 
vodníkem. Výběrčí daní všem odpustil poplat-
ky, až na některé výjimky, a tam si to vybereme 
příští rok dvojnásob😊. 
Výčet masek byl pestrý – viděli jsme tu např. 
medvěda, kobyly, myšku, kuře, vodníka, komi-
níka, výběrčího daní, hejkala, lesní víly, cikánky, 
hasičské mimino nebo pankáče…
Po průvodu začala zabíjačková hostina u  úřa-
du, všechno jsme vypili a snědli. Tím jsme řád-
ně ukončili veselí a můžeme se postit. Přejeme 
všem hojnost a štěstí v letošním roce!

Jaká Je tradice: 
Masopust, lidově fašank nebo jen obecně kar-
neval, je slavnostní období mezi postními ob-
dobími Vánoc a Velikonoc. 
- Má dávné pohanské kořeny.
- Mezi hlavní masky patří medvěd, kůň, bába 

s nůší, žid, turek či cikánka.
- Medvěd symbolizuje sílu. Tanec s  ním ne-

odmítla žádná hospodyně, protože během 
skotačení se na ni tato síla přenesla.

- Průvod měl obejít celou vesnici dům od 
domu a  žertovat vždy na účet hospodáře 
a hospodyně.

- Při průvodu hrála muzika, při návštěvách se 
zpívalo i tancovalo.

- Maškarádi byli vždy pohoštěni koblihami, 
pečivem či masem a na zapití dostávali pře-
devším pálenku a pivo.

- Po průvodu probíhaly taneční zábavy, za-
bíjačky a svatby.

-mt-

ÚVODNÍ   
SlOVO



2 ZPRAVODAJ POPOVIČKY | NEBŘENICE | CHOMUTOVICE

 OBEc iNfOrmUjE

K A M  M O H U  PŘ I J Í T  P O M O C I ?

POPOVIČKY

O B E C

JARNÍ
BRIGÁDA

Vážení spoluobčané, 
dovolujeme si Vás tímto srdečně pozvat na společnou jarní brigádu
našich obcí, kterou pořádá OÚ Popovičky ve spolupráci s naším sborem
dobrovolných hasičů.

Brigáda se koná 15. dubna od
9:00 hodin. Níže naleznete místa  
začátku společného úklidu
našich obcí.

T Ý M  S T Á D L A  -  9 : 0 0  N A  DĚT S K É M
HŘ I Š T I  N A  S T Á D L E C H

T Ý M  S K A L K A  -  9 : 0 0  N A  P A R K O V I Š T I  U
HŘB I T O V A  V  P O P O V IČK Á C H

T Ý M  C H O M U T O V I C E  –  9 : 0 0  U
H A S IČÁ R N Y  V  C H O M U T O V I C Í C H

K polednímu nás všechny čeká
občerstvení před hasičárnou v
Chomutovicích.



3DUBEN 2023

věnovat čas našemu SDH,

hledá nové
členy do
hasičské

rodiny

S B O R  D O B R O V O L N Ý C H
H A S I Č Ů  P O P O V I Č K Y

V PŘÍPADĚ ZÁJMU
KONTAKTUJTE
VELITELE SDH

Jaroslav Švehla
tel. :  +420 723 814 131
sdhpopovicky@seznam.cz

Rádi bychom obnovili dětská
družstva, která u nás měla
historicky dlouholetou tradici.

Hledáme i dospělé členy, kteří
se rádi zapojí do našich aktivit. 

Za každého člena, který chce

děkujeme.
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Rychlovky z obce – ohlédnutí za ziMou

13. a  14. ledna se konalo první kolo prezidentských voleb. 
volební účast byla 79,87 % a hlasovali jste v tomto pořadí: 
P. Pavel 47,38 %, A. babiš 26,10 %, D. Nerudová 10,44 %, 
P. fischer 7,63 %, J. bašta 4,81 %, M. hilšer 2,00 %,                    
T. zima 0,80 % a k. Diviš 0,80 %. 

 
14. ledna a  21. ledna jste měli možnost navštívit zvonici                 

v kostele sv. bartoloměje, kde je umístěn opravený zvon 
Jan a nový zvon Marie.

22. ledna proběhlo kácení rizi-
kových dřevin u  hřbitova 
a  na točně autobusů. velký 
dík patří našim hasičům, 
kteří mimo jiné zajišťovali 
bezpečnost na silnici a  po-
máhali při odklízení.  

27. a  28. ledna se konalo druhé kolo prezidentských voleb. 
Volební účast byla vysoká, a to 84,42 %. Poslední volička 
přispěchala dokonce dvě minuty před koncem voleb. Hla-
sovali jste pro P. Pavla 68,72 % a A. Babiše 31,27 %. 

7. února se konalo 5. řádné zastupitelstvo, kde se projednávaly 
mimo jiné tyto body: schválení kalkulace na vodné                      
a stočné na rok 2023, nová servisní smlouva na IT služby, 
schválení nových cen svozu komunálního odpadu                
na rok 2023, smlouva na bioodpad na rok 2023, přehled 
kulturních akcí na rok 2023.

18. února se konala komentovaná 
prohlídka Pražského hradu, 
a  to na místa, kam se běžný 
turista nedostane. Prošli jsme 
si části, kde přijímá prezident 
návštěvy, delegace, jmenuje 
ministry, konají se zde sou-
kromé akce, např. Španělský 
sál. Paní průvodkyně byla pře-
kvapená, jak se naše skupina 
rozrostla oproti původnímu 
plánu, občas jsme zaplnili celý 
salónek a  museli jsme dávat 
pozor, abychom neporazili nějakou historickou vázu. Kaž-
dopádně její výklad byl úchvatný, určitě by stálo za to zor-

ganizovat ještě jednu prohlídku po jiných částech Hradu. 
Úchvatný byl také výkon našeho průvodce Václava Škorpi-
la, který nelenil a připravil si profi cedulku s logem Popo-
viček. Václave, moc děkujeme za organizaci super výletu   
a těšíme se na další nápady.

25. února se konal masopustní průvod vesnicemi. Po průvodu 
byla u  obecního úřadu připravena zabíjačková hostina. 
každý příchozí měl na ochutnávku zdarma jitrnici, jelito, 
ovar a  polévku. byla zde i  možnost zakoupení dalších 
zabíjačkových pochoutek a klobásek. více o akci naleznete 
na titulní stránce.

4. března jsme společně s  Petříkovem pořádali dětský 
karneval. Dorazila spousta krásných masek, měli jsme 
problém vybrat ty nejlepší a  vyhodnotit vítěze. Nejprve 
jsme karneval zahájili představováním masek, pak mezi 
tancováním probíhaly soutěže jako židličkovaná, vytvoření 
mumie na dospělácích nebo zdobení palačinek. Moc 
děkujeme oÚ Petříkov za krásné ceny pro vítěze soutěží, 
dále restauraci la bottega za přípravu sendvičů a ovoce       
a v neposlední řadě Sašovi, který přes tři hodiny neúnavně 
vyráběl popcorn (fronta dětí pokračovala dál i po skončení 
akce).

25. března se konalo divadelní představení „Poslední let” 
v zámeckém sále v Modleticích.

-mt- 
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 cYKlOSTEZKY

Když se řekne Oaks Prague, mnoha lidem 
se vybaví rozsáhlý komplex okolo moder-
ního golfového hřiště u  Nebřenic. Deve-
loper projektu, společnost Arendon, si dal 
za cíl tuto lokalitu nejen zmodernizovat, 
ale také přispět k záchraně kulturních pa-
mátek, kultivaci přírodních zdrojů a zpří-
jemnění okolí pro návštěvníky a  obyva-
tele Oaks Prague i  pro všechny sousedy 
z  okolních měst a  obcí, kteří zde budou 

chtít trávit volný čas. Samozřejmostí je 
také udržitelnost a respekt k přírodě, které 
jsou hlavními pilíři společnosti.

Přírodní stezky v  okolí nebře-
nic
 
V  okolí Oaks Prague najdete kilometry 
stezek, které lze využít pro vycházky, bě-
hání či pro jízdu na kole nebo na koni. 
Širší síť pěšin a cest nabízí pestrou paletu 
krátkých i delších tras, po nichž se může 
kdokoliv ze široké veřejnosti vydat, aniž 
by musel překročit hlavní silnice. Develo-
per systematicky pracuje na zprůchodně-
ní a zprůjezdnění těchto lesních a polních 
cest v  okolí Nebřenic. Například loni se 

povedlo vysekat a  pročistit průchod po 
původní žluté turistické značce v bezpro-
střední blízkosti pramene Botiče, která 
byla velmi zanedbaná. Celkem jsou v sou-
časnosti schůdné či sjízdné přibližně 4 km 
stezek, letos chce Arendon upravit a zprů-
chodnit dalších 5–7 km. Postupně také 
vybuduje zbrusu nové cyklostezky.
 
Většina těchto stezek prochází po obec-

ních cestách. Na jejich zprůchodnění in-
tenzivně spolupracujeme s  okolními ob-
cemi. Bez jejich podpory by celá realizace 
nemohla proběhnout, 
a rádi bychom jim proto 
poděkovali za spolupráci 
a  součinnost. Chceme 
upozornit na jednu ces-
tu, která vede skrz les 
a  protíná golfové hřiště. 
V tomto místě přechodu, 
tedy mezi jamkami 10 
a 11, je však možné bez-
pečně projít golfovým 
hřištěm a  přejít na dru-
hou stranu cesty, která je 
dále napojena na systém 

lesních cest v  okolí. Chtěli bychom také 
uvést na pravou míru informace, že golfo-
vé hřiště je určené pouze pro hráče a vol-
ný pohyb jiných osob je na něm zakázán. 
Pohyb se snažíme směřovat na cesty, které 
jsou pro pěší bezpečné. 

rekonstrukce záMečku, infra-
struktury a nová školka
 
Zámek v  Nebřenicích byl postaven za-
čátkem 19. století jako lovecký zámeček 
pro rodinu von Schüttelsberg. Desítky let 
tato památka chátrala a hrozila jí demoli-
ce. Zámek přešel do majetku společnosti 
Arendon a  začala velmi náročná rekon-
strukce celého objektu. Ten se dočkal ze 
dvou třetin nového podsklepení, osazení 
nových špaletových oken, nové střechy 
a  fasády s  ozdobnými prvky. Developer 
nyní dokončil jeho citlivou rekonstrukci. 
Zámek bude zázemím nejen pro golfisty, 
ale již od 1. dubna otevře novou restaura-
ci La Finestru Oaks Golf Club, založenou 
na lokálních produktech a  inspirovanou 
mezinárodním vlivem, která nabídne sní-
daně, obědy, večeře pro širokou veřejnost 
i  občerstvení na golfové hřiště. Zámeček 
dále nabídne také konferenční prostory, 
kde lze uspořádat různé akce. 

-lk-

OAKS PRAGUE INVESTUJE 
NEJEN DO GOLFOVÉHO 
HŘIŠTĚ, ALE TAKÉ 
MODERNIZUJE POLNÍ 
A LESNÍ CESTY V OKOLÍ
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S velmi vstřícným a milým panem var-
hanářem, Petrem Fischerem, jsme se 
sešli jedno březnové odpoledne na kůru 
kostela sv. Bartoloměje v  Popovičkách, 
abychom zkontrolovali varhany, které 
zde postavil varhanář Karel Schiffner 
před cca 140 lety. Kdo o varhany pečoval 
prvních sto let, není známo, ale posled-
ních 30 let na ně dohlíží pan Petr, který 

žije v nedalekých Svojšovicích a na sta-
rosti má varhany z celých Čech. Část na-
šeho rozhovoru si můžete přečíst níže.

Karel Schiffner byl známý varhanář, měl 
svůj styl a stavěl malé varhany do men-
ších kostelů se čtyřmi až šesti rejstříky. 
Pane Petře, kde všude ještě můžeme 
Schiffnerovy varhany, které jsou podob-
né těm našim v Popovičkách, najít?
Schiffnerovy varhany najdeme hlavně 
v  oblasti okolo Prahy, ve středních a  se-
verních Čechách, Královéhradecku, Par-
dubicku a v části Vysočiny. Nejblíže nám 
jsou jedny přímo v nedalekých Oleškách 
u Radějovic, které čekají na opravu. V již-
ních Čechách najdeme převážně varhany 
od Josefa Melzera, současníka Karla Schiff-
nera, který měl zase trochu odlišný styl.

Pan Petr je také skvělý varhaník, posadil 
se k varhanám a zahrál mi jednu z mno-
ha svých krásných improvizací. 

Jak se vám, pane Petře, hrálo na naše 
varhany?
Hrálo se mi hezky. Je zde příjemná jed-
noduchá mechanika, vše jde lehce, pro 
varhaníka je to ideální nástroj. Pravda 

je, že je možné roz-
sah varhan rozšířit 
o  dva dnes chybějí-
cí rejstříky, protože 
nyní mají pouze os-
mistopové a čtyřsto-
pové rejstříky. Kdy-
bychom jim přidali 
i  dvoustopové rejs-
tříky, tzv. zvukovou 
korunu, měly by 
varhany větší hudeb-
ní lesk. Jednoduše 
řečeno – v  praxi to 
znamená, že by se 
zvukové možnos-
ti varhan rozšířily 

o  další barvu zvuku, díky většímu počtu 
rejstříkových kombinací se stovkou nových 
píšťal, pro které je ve varhanách místo.

Takové varhany s  hudebním 
leskem, jak popisujete, by si 
mnozí lidé v  Popovičkách 
přáli, třeba už kvůli často 
pořádaným pohřebním ob-
řadům. Vím, že vaše kapa-
cita je omezená, spravujete 
varhany v  celých Čechách. 
Najdeme-li však peníze na 
jejich opravu, myslíte, že by 
se k vám mohly dostat někdy 
na řadu i naše varhany?
Vaše varhany nejsou v  kata-
strofálním stavu, spíš by se 
jednalo o menší opravu, která 

by tedy nebyla časově náročná a dala by se 
zařadit mezi jiné zakázky. Každá oprava se 
plánuje s několikaletým předstihem, pro-
tože se musí počítat i s teplotou v kostele. 
Ale myslím si, že během dvou let by prav-
děpodobně bylo možné varhany opravit.

Nízká zimní teplota v  kostele, kde se 
celoročně netopí, není asi vůbec ideál-
ní pro práci na varhanách. Jak potom 
v práci pokračujete?
Některé práce vyžadují technologickou 
teplotu, při které je lze kvalitně provést. 
Například nátěry proti červotoči a  lepi-
dla fungují až při teplotách v kostele nad 
15 stupňů Celsia. Do té doby je možné 
přenést práci do dílny, kde se například 
vyrábí nebo opravují dřevěné píšťaly. Při 
opravě se namáčí do konzervačních roz-
toků, píšťaly ze slitiny olova a cínu se musí 
umýt, zkontrolovat, a vše, co je potřeba, se 
opraví a připravuje pro další práce na var-
hanách v kostele. 

Práce varhanáře není jednoduchá, na-
opak mi přijde i  časově náročná, přes-
tože pracujete na více zakázkách na-
jednou. Mohu se zeptat, kde v současné 
době na varhanách pracujete?
Nyní pracuji souběžně na varhanách 

KOSTEl

KRáSNÉ MALÉ 
VARHANY V KOSTELE 
sv. BArToLoMĚjE 
bY MOHLY MÍT 
I ZVUKOVOU KORUNU

Varhanář Petr Fischer

Střední část varhan s menšími píšťalami

Prospekt varhan
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v  Chotěboři a  v  Ratibořských Horách 
u Tábora. Nedávno jsem dokončil práci na 
varhanách v Libčicích nad Vltavou, která 
kvůli covidovým opatřením trvala přibliž-
ně dva roky.

Můžete nám prosím ještě závěrem nastí-
nit, jak taková oprava varhan většinou 
probíhá?
Záleží, v jakém rozsahu oprava bude. Zda 
se bude jednat pouze o čištění, nebo vel-
kou generální opravu. Vždy na začátku 
se provede průzkum varhan se zjištěním 
stavu a všeho, co varhany budou potřebo-
vat. Dále se připraví plán opravy, varha-
ny se rozeberou a vše se zadokumentuje. 
Vyndají se píšťaly a  zjistí se jejich stav. 
Zkontrolují se vzdušnice a  vzduchovody. 
Následuje konzervace a  penetrace píšťal 
proti červotoči a každá součástka se opra-
vuje podle toho, co potřebuje. Píšťaly se 
opravují, letují, slepují. Po sto letech život-
nosti se vyměňuje kožené těsnění nejen 
na těchto píšťalách, ale i  ve ventilech ve 
vzdušnicích a vzduchovodech. Součástky, 
které je potřeba doplnit nebo nahradit, 
není možné nikde koupit a  vyrábím je 
v  dílně, ze dřeva či kovu. Například pro 
varhany v Libčicích bylo nutné vyrobit ke 
každé píšťale mníšky z  jemné kůže, kte-
rých bylo několik set.

Naše varhany generální opravu absolvo-
valy před třiceti lety. Můžete nám pro-
sím nastínit, co by potřebovaly v součas-
né době? 
Vaše varhany by nyní potřebovaly vyčis-
tit, zkontrolovat 282 píšťal, u  dřevěných 
zkontrolovat těsnění a  dále zkontrolovat 
měch, zda je v  pořádku. Nakonec by se 
dal nový motor a umístil by se v kostele, 
místo na půdě, kde je doposud, protože to 

varhanám škodí z důvodu vlhkosti a roz-
dílných teplot v  kostele a  na půdě. Když 
jsou velké rozdíly teplot na půdě a v kos-
tele, varhany se velmi rozlaďují. Dále by 
bylo možné varhany rozšířit o dva rejstří-
ky, tzv. korunu varhan, která by varhanám 
dodala hudební lesk a o níž jsme mluvili 
již na začátku našeho rozhovoru.

Pane Petře, děkuji vám 
za váš čas a  příjemný roz-
hovor o  varhanách. Ráda 
jsem se zde s vámi setkala 
a  budu se těšit na spolu-
práci s  vámi někdy v  bu-
doucnu!

Vysvětlivky:
Varhanní rejstříky – každý 

stroj se skládá z několika řad píšťal čili rej-
stříků (registrů) s určitou silou a barvou tónů.
Varhanní dvoustopové (2“), čtyřstopové 
(4“), osmistopové (8“) rejstříky – vypovída-
jí o tom, v jaké výšce píšťaly znějí.

S varhanářem a varhaníkem, panem Petrem 
Fischerem, hovořila Iveta Patáková.

 KOSTEl

Táhla rejstříků varhan

Boční pole varhan s basovými píšťalami tří rejstříků
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 RozhovoR S MíSTNíM RoDákeM

Miroslav Hluchý, to máte 
v  občance, ale hodně lidí 
vás oslovuje Lojzíku, může-
te to neznalým vysvětlit?
Je to jednoduché, hospodu 
jsme pojmenovali po tatín-
kovi, na jeho památku. No, 
a tak mi řada lidí začala říkat 
Lojzíku, ale místní mi říkají 
normálně Mirku. 

Prosím, zavzpomínejte na 
svého tatínka, a  samozřej-
mě i maminku, vnímal jsem 
ji jako nedílnou součást 
restaurace. Aby ne, vlastně 
vaše maminka „zdědila“ 
(převzala, psal se rok 1957) 
hospodu po svých rodičích 
a  dlouhou dobu ji i  sama 
vedla. 
Ano, maminka dlouhá léta 
hospodu vedla, táta normál-
ně pracoval, nejprve musel 
vstoupit do JZD, později se 
mu podařilo vystoupit a  za-
ložil si svůj ovocný sad. Ale 
tlak na něj byl velký, a tak za-
čal opět pracovat v JZD, jako 
řidič, se svou RNou. Odpo-
ledne a večer pak chodil ma-
mince pomáhat do hospody. 

Ano, s  vašimi rodiči přišla 
asi největší sláva hospody, 
ale jak prožívali její zná-
rodnění, krátce předtím 
dokonce přistavěli sál? 
Radost z  toho samozřejmě 
neměli, ale aspoň měli mož-
nost v  hospodě pracovat 
a v bytě nad ní i bydlet. 

Vy jste hospodu vedl od 
roku 1991, čím jste byl 
předtím? A klidně začněte 
v  klukovských letech, kdy 
jste byl kanonýrem FK So-
kol Dobřejovice, obávané 
bylo prý především duo 
Pšenička–Hluchý. 
Ano, fotbal jsem hrál oprav-
du rád (podle pamětníků 
hrál opravdu výborně, pozn. 
redakce), nejdříve v  žácích 
za Velké Popovice, později, 
když jsem chodil na říčan-
ské gymnázium, jsem hrál 
za Říčany, od roku 1968 jsem 
hrál i  za Dobřejovice, občas 
to bylo tak, že dopoledne za 
Dobřejovice a  odpoledne za 
Říčany. S Vaškem Pšeničkou 
jsme si rozuměli jak na hřiš-
ti, tak mimo něj, ale rád zmí-
ním i  Jardu Topinku, s  tím 
se mi hrálo taky dobře. Jinak 
v zimě jsme hráli na chomu-
tovickém rybníku hokej, vět-
šinou mladí proti starým. 

Musel jste za klukovských 
let pomáhat roznášet pivo? 

O  zábavách a  honech ano, 
pomáhat se muselo. 

Řada z  nás má s  hospodou 
spojeny významné život-
ní okamžiky, seznámení, 
svatby, pohřby… Které akce 
utkvěly v paměti vám? 
Těch akcí bylo plno, těžko 
na všechny vzpomenout, ale 
třeba si vybavím první svat-
bu, přišli Flachsovi, jestli ji 
tu mohou uspořádat, musely 
se koupit talíře, příbory, za-
bíjačka na svatbu se dělala 
u  Černých, něco se dělalo 
tady, no, ale zvládlo se to, 
a  pak už jsme svatby museli 
dělat pro každého. Oslav pa-
desátin, šedesátin, těch bylo 
nepočítaně.
Dělali jsme třeba Vánoční 
punče, to bylo moc oblíbené, 
pak jsme manželkám museli 
slíbit, že zavřeme v 17 hodin. 
Příště by sem už své chlapy 
na Vánoce nepustily.
Ale rozhodně si pamatuju 
akci Nagano 98, to bylo vel-
ký, po velikonoční zábavě, to 
ještě hrál Pepíček Hotový, se 
to protáhlo až k oslavám ví-
tězství… v  průběhu dne se 
sem sjížděli další a další lidi. 
Helena (manželka), ta mu-
sela jet tenkrát čtyřikrát do 
velkoobchodu pro šampaň-
ský! Táhlo se to celkem 50 
hodin v kuse!
Třeba si vzpomínám, v  hos-

Miroslav Hluchý, st.
Chomutovice 
provozovatel dřívější restaurace U Lojzíka 
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podě opravovali komín, po 
nějaké době byla zábava, no 
a od komína začalo hořet na 
půdě, zavolali jsme hasiče, 
přijeli, začali hasit, ale v sále 
se dál tancovalo, jako by se 
nechumelilo, teda nehořelo. 
Nebo, přišla parta svalovců, 
trochu se napili a  měli chuť 
se prát, volali jsme policajty, 
ale když jsme jim řekli, kdo 
to je, tak sem poslali „zása-
hovku“ včetně dvou psů, při-
jeli, vyřídili, ale pro jistotu 
tu zůstali až do rána, kdy-
by se partička chtěla vrátit. 
Zásahovka tu vlastně byla 
dvakrát, venku postávali dva 
ošuntělí chlapíci, říkali jsme 
si, kdo to je, co asi chtějí. Pak 
přijel Jarda Vosecký, a  když 
od nich přišel, říkal, v klidu, 
to je dobrý, no, a  za chvíli 
šrumec, houkačky, rány jak 
z děla, a ve skoro sousedním 
domě bylo asi 30 zakuklen-
ců. Dva, kteří to pak hlída-
li do rána, tak měli zázemí 
pěkně v  teple, u  nás v  sále, 
jo, a  takhle by se dalo vzpo-
mínat a vzpomínat… 

Ano, bylo tu tedy pěk-
ně živo, ale jak se vyvíjely 
chutě hostů? Co se nejvíce 
pilo, jaké byly hity? 
Tak třeba myslivci, ti pili nej-
raději hopsinku. Když to za-
čínalo, tak Mirek (syn) říkal, 
táto, kup ji na zábavu, koupil 
jsem asi 5 lahví, ale vše vypi-
la partička u  jednoho stolu, 
ještě než zábava začala. 
Z  jídla měli chlapi rádi pře-
devším sladká jídla, kynuté 
knedlíky, buchtičky s  kré-
mem a  tak. Jídla jsme měli 
vždy domácí, včetně kned-
líků a  tak, vařili jsme kla-
sickou českou kuchyni. Ale 
dříve to tak nebylo, podávala 

se jen studená jídla, sekaná, 
tlačenka a  tak. Ale ke konci 
jsme vařili i  třeba 200 jídel 
denně. Ale to už tu se mnou 
dávno byla i moje žena Hele-
na, bez ní by to vůbec nešlo. 

Co vás vlastně na práci nej-
více bavilo, přiznám se, že 
představa vysvětlovat oví-
něným hostům, že už se blí-
ží zavíračka, no, to bych asi 
v klidu nezvládal...
Byla tu výborná parta, všich-
ni věděli, kdy je zavíračka, 
a  tak s  tím nikdy nebyl pro-
blém. Za Alešem Peterem 
jezdili lidi až z  Prahy, aby 
si poslechli jeho vyprávění. 
Prostě jsme se tu scházeli 
v  partě, vyprávěli si a  smáli 
se, bylo to fajn. 

Vyhlášená byla i  kuchyně, 
prozradíte našim hospo-
dyňkám nějaký osvědčený 
recept, fígl? Klidně si vez-
měte na pomoc svou ženu. 
Odpovídá paní Hluchá: Jak 
říkal Mirek, vařili jsme kla-
sická česká jídla, třeba svíč-
ková byla moc oblíbená. 
Já ji dělám tak, že ji nalo-
žím, a  i  se zeleninou upeču, 
a  druhý den dodělám, sme-
tana a tak…

Nemůžu se nezeptat na 
slavné natáčení tří dílů Ba-
kalářů ve vaší hospodě, do-
konce jste si v nich i sám za-
hrál, a nebyl jste sám, a jak 
vzpomínáte na Jana Bona-
venturu?
Na toho vzpomínáme moc 
rádi. Byla s ním legrace, s ni-
kým se nepáral. Když poprvé 
přišel, podal ruku, předsta-
vil se a  oznámil mi, že „od-
teďka k vám budu chodit na 
pivo!“. Při natáčení jsme se 

tu setkali také s mnoha her-
ci, poznali, jak se natáčí, na 
to taky rádi vzpomínáme. 
Ale v  Bakalářích si zahrála 
i  řada dalších místních lidí, 
lidí z Modletic…

A hned se zeptám, po Janu 
Bonaventurovi, kdo další 
slavný/známý zašel na pivo? 
Častým hostem byl třeba Jiří 
Weisser od Plavců, ten byd-
lel v  Popovičkách, každých 
14 dnů sem jezdil třeba Jiří 
Winter Neprakta, Josef Váňa 
se tu zastavoval cestou ke ko-
ním do Radimovic…

Je to už 8 let, co jste ukon-
čili provoz hospody U  Loj-
zíka, jak trávíte čas bez ní? 
Dělám toho už málo, jsem 
špatný na nohy, tady vidíš, 
mám tu i  vozík, když bolí 
hodně. 

Zahrajete si ještě karty? Co 
nejraději hrajete a  proč? 
Mariáš, prší…? 
Tak karty, to byla vášeň 
dlouho, hráli jsme hlavně 
mariáš. Hrálo se o  desetní-
ky, pak o koruny, ale vždycky 
jsme měli strop na 100 nebo 
200 Kč. 

Jak jste po 16hodinových 
směnách v  hospodě odpo-
čívali? 
Vždycky jsme si dopřávali 
dovolenou, v  zimě na ho-
rách, v  létě u  moře. Rádi 
jsme jezdili s  manželkou na 
houby, teď už na ně chodí jen 
Helena, má to kousek, chodí 
do lesíka za barák, vždycky 
něco přinese. 

Prozraďte i svůj největší rybář-
ský úlovek. Prý jste svou rybář-
skou vášní nakazil i vnoučata. 

Na ryby jsem rád jezdil 
s vnukem Lukášem, oba toho 
moc nenamluvíme, tak jsme 
si vždycky dobře zachytali 
a  odpočinuli. Největší úlo-
vek byl asi kapr 67 cm, ale to 
je už pár let. 

Máte dvě děti, neměly chuť 
pokračovat ve vašich šlépě-
jích? 
Děti i  vnoučata pracují v  ji-
ných oborech, do hospody by 
už asi nechtěli. Ale dlouhou 
dobu v hospodě pracoval syn 
Mirek, měl neuvěřitelnou 
paměť, žádné objednávky si 
nemusel psát, vše si pamato-
val. A ještě chci říct, že jsme 
měli veliké štěstí na zaměst-
nance, bez nich by hospoda 
takové jméno nikdy neměla. 
Dlouhá léta tu vařil Honzík 
Bursíků, roznášeli tu Martin 
Novotný, Jaruška Měsíčková, 
Marcela Zazvonilová, Radka 
Urbanová… 

Děkuji za rozhovor a  ješ-
tě doplním, a  asi nebudu 
mluvit jen za sebe: děkuje-
me všem „hospodským“ od 
Lojzíka za jejich poctivý 
přístup k  tomuto řemeslu, 
za to, že se několik genera-
cí mělo kde bavit či jen tak 
posedět u  pivečka. Děkuje-
me!

Pozn.: pokud si chcete pře-
číst více o  hospodě U  Loj-
zíka, můžete na www.po-
povicky.cz v  sekci Obecní 
zpravodaj, rok 2015. 

Rozhovor vedl Václav Škorpil
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rEcEPT

Na každé akci se všichni vrhají po plac-
kách, které peče Pavlína Čápová. Proto 
jsme ji oslovili, aby nám prozradila svůj 
tajný rodinný recept. Samozřejmě zále-

ží na tom, jak dobré budete mít škvarky 
a  zelí. Obě ingredience si přidejte podle 
chuti. 

Zelníky Pavlíny Čápové 
0,5 kg polohrubé mouky
škvarky 
zelí 
1 vejce
droždí 
sůl, cukr
mléko podle potřeby tak, aby vzniklo hez-
ké těsto, ze kterého půjdou tvarovat zelní-
ky

Jako první si uděláme z  teplého mléka, 
cukru a  droždí kvásek, do kterého poté 
přimícháme zbylé suroviny a  necháme 
vykynout. 
Po vykynutí tvarujeme malé zelníky, které 
dáme na plech s pečicím papírem. Pečeme 
na 180 stupňů cca 20 min, aby měly zelní-
ky hezkou barvu. 

Přejeme vám dobrou chuť!
-pč-

MísTní KuLInáŘsKÉ doBroTy
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 koNTAkTy 

Přehled kulturních 
akcí v Popovičkách 
na rok 2023
15. 4. Jarní úklid obcí, Sraz u ČOV
9.00 Na Stádlech, u OÚ v Chomutovicích nebo         

u hřbitova v Popovičkách

30. 4. Pálení čarodějnic,   
17.00 U rybníka Ve struhách

květen Slavnostní sázení lidické hrušně 
včetně přednášky o lidicích, Sraz u OÚ

2. 6. noc kostelů včetně prohlídky nového
18.30 zvonu, Kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách 

10. 6. Huntovický útok, Hasičská soutěž
8.00 u rybníka Ve struhách

30. 6. loučení se školním rokem, Na náměstí 
14.00 OAKS Prague v Nebřenicích 

12. 8. Posezení u grilovaného prasátka,
16.00 Chomutovice – u hasičárny

26. 8. Poutní mše svatá ke cti svatého
14.30 bartoloměje s koncertem, 
 Kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách 

16. 9. rozloučení s létem, Pergola u dětského
16.00 hřiště Na Stádlech – hudba a pohoštění 

14. 10. Špacír, Procházka okolními obcemi 
9.15 Dobřejovice, Modletice, Herink a Popovičky

4. 11. lampionový průvod, Sraz u OÚ, 
17.00 pohoštění u dětského hřiště Na Stádlech 

11. 11.  Podzimní úklid obcí, Sraz u ČOV
9.00 Na Stádlech, u OÚ v Chomutovicích nebo          

u hřbitova v Popovičkách

25. 11. Sousedské posezení, Zámecký sál
19.00 v Modleticích – doprava tam a zpět zajištěna

26. 11. rozsvícení vánočního stromku,
17.00 Chomutovice – na návsi 

5. 12. Mikulášská nadílka, Na náměstí OAKS
16.00 Prague v Nebřenicích 

17. 12. adventní setkání, 
16.00 Chomutovice – na návsi 

24. 12. Štědrovečerní půlnoční mše,
21.00 Kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách 

25. 12. Zpívání koled u jesliček,
16.00 Kostel sv. Bartoloměje v Popovičkách

obecní úřad 

obecní úřad Popovičky se sídlem v chomutovicích
k Rybníku 12
251 01 chomutovice

IČ: 00640131
Číslo účtu: 16822201/0100
Datová schránka: 9vfakxa

Tel: 323 637 123
e-mail: obec@popovicky.cz 
Web: www.popovicky.cz
 
Úřední hodiny 
Pondělí:  7.00–12.30 13.30–16.00
Úterý:  7.00–10.00 17.00–19.00
Středa:  7.00–12.00
 
vedení obce  
Místostarosta: Jaroslav Švehla
M: 723 814 131
e: jaroslav.svehla@popovicky.cz
 
referentka oÚ 
Asistentka, ověřování listin a podpisů, výpisy ze systému czech 
PoINT: 
Magdalena lehovcová 
M: 601 555 177
e: magdalena.lehovcova@popovicky.cz
 

Městský úřad v říčanech

Masarykovo náměstí 53/40
251 01 Říčany
T: 323 618 111 – ústředna
e: podatelna@ricany.cz

Pošta dobřejovice 

Na Návsi 3
251 01 Dobřejovice
T: 954 225 170
 

obecní policie vestec 
T: 702 277 227 str. Radek bus (po–pá 8–17 hodin)
e:  radek.bus@opvestec.cz
 

restaurace / obchod  
Park hotel Popovičky 
ke kostelu 13, Popovičky
T: 240 201 120
e: info@parkhotelpopovicky.cz
 
la bottega oaks Deli bistro 
Nebřenice 30, 251 01 Popovičky
T: 703 150 150
e: delibistro@oaksprague.cz
 

sběrné místo bioodpadu  
chomutovice, ve struhách (od oÚ směr lom)



SOLÁRNÍ  
ELEKTRÁRNY
ENERGIE ZE SLUNCE
PRO VŠECHNY
info@mdkenergy.eu  I  tel.: 724 688 689
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